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Brzesko, dnia 11.06.2025r. 

Rada Miejska w Brzesku 

Radni – sesja  

Protokół XV/2025 

XV Posiedzenie sesji Rady Miejskiej w Brzesku w dniu 2025-05-28 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń UM w Brzesku ul. Głowackiego 51. 

Obrady rozpoczęto 2025-05-28 o godzinie 09:00, a zakończono o godzinie 11:56  

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Barbara Borowiecka 

3. Dariusz Bruc 

4. Franciszek Brzyk 

5. Rafał Cichoński 

6. Jadwiga Dadej 

7. Piotr Duda 

8. Janusz Filip 

9. Krystyna Gibała 

10. Roman Gurgul 

11. Seweryn Kozub 

12. Adam Kwaśniak 

13. Anna Lubowiecka 

14. Zbigniew Łanocha 

15. Agnieszka Mastalska-Sowa 

16. Bogusław Sambor 

17. Daniel Szczupał 

18. Kamil Trąba 

19. Bartłomiej Turlej 

20. Adrian Zaleśny 

 

NIEOBECNY (1) 

Agata Podłęcka 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny, otworzył obrady XV sesji Rady 
Miejskiej w Brzesku kadencji 2024-2029, zwołanej na dzień 28 maja 2025 roku. 
Podstawą zwołania sesji był art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym (Dziennik Ustaw  
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z 2024 roku, poz. 1465 ze zmianami) oraz §3 ust. 1 Regulaminu Rady Miejskiej w Brzesku 
(stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu Gminy Brzesko, Dziennik Urzędowy Województwa 
Małopolskiego nr 468, poz. 3091 ze zmianami). 
Przewodniczący powitał obecnych: 

 Panie i Panów Radnych, 
 Burmistrza Brzeska, Pana Tomasza Latochę, 
 Zastępcę Burmistrza, Pana Grzegorza Bracha, 
 Panią Skarbnik Gminy, Celinę Łanochę, 
 Przedstawicieli służb mundurowych; 
 Panią Urszulę Białkę, Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu w Brzesku, 
 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Panią Bogusławę Czyżycką-Paryło. 
 Nadleśniczego Nadleśnictwa Brzesko,Pawła Dzięgielowskiego. 
 Prezes Stowarzyszenia Przedsiębiorców Brzeskich, Panią Halinę Mrówkę. 

Poinformował, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane publicznie. 

 Z uwagi na to, że w ostatnim dniu odszedł od nas pracownik Urzędu Miejskiego w Brzesku, Pan 
Waldemar Pączek,  Rada Miejska w Brzesku uczciła minutą ciszy jego pamięć. 

Sprawdzenie obecności 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny Zarządził  sprawdzenie elektroniczne 
obecności.  Na podstawie listy obecności w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 20, NIEOBECNY:1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (20) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Rafał Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, 

Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny, Franciszek Brzyk – spóźnienie  

NIEOBECNY (1) 

Agata Podłęcka 
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Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny, poinformował, że Radni otrzymali 
porządek obrad w zawiadomieniu, a także jest on dostępny na tabletach radnych. 
Zapytał, czy w związku z przedstawionym porządkiem obrad są jakiekolwiek pytania lub 
propozycje. 
Nie zgłoszono żadnych uwag. Odczytał porządek obrad: 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego, 

Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

4. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej odbytej w 

dniu 30 kwietnia 2025 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od ostatniej sesji. 

7. Informacja dotycząca działalności Nadleśnictwa Brzesko za 2024 r. i planach na 2025 r. 

8. Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za 2024rok. 

 1) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2024 r. 

 2) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań; 

 3) Ocena zasobów pomocy społecznej. 

9. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2025; 

 2) zmiany uchwały Nr X/71/2O24 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 18 grudnia 2024 r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2025-2041; 

 3) zmiany przebiegu dróg gminnych; 

 4) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Sterkowcu w 

Publiczne Przedszkole w Sterkowcu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Sterkowcu; 
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 5) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Buczu w 

Publiczne Przedszkole w Buczu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Buczu. 

 6) uchylenia uchwały Nr XXXIII/348/2002 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 marca 2002 r. w 

sprawie ustalenia zasad pobierania i wysokości opłat z tytułu wydawania kserokopii lub innych 

form dokumentów związanych z wykonywaniem funkcji publicznych przez organy gminy i 

udostępnianiem informacji publicznej 

11. Interpelacje Radnych. 

12. Zapytania radnych. 

13. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad. 3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa 

Małopolskiego, Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

W dyskusji wzięli udział: 

Zastępca Komendanta  PSP w Brzesku  Andrzej Kufta  

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

W imieniu Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz strażaków naszej 

komendy,  złożył serdeczne podziękowania za wsparcie, jakie otrzymaliśmy przy organizacji 

uroczystości – niezwykle ważnej dla naszej formacji – wręczenia sztandaru naszej komendzie. 

Dzięki Państwa pomocy, uroczystość ta osiągnęła rangę obchodów wojewódzkich . 

Bez Państwa zaangażowania, empatii i współpracy jednostek podległych oraz wspierających, 

byłoby nam bardzo trudno udźwignąć organizację tego wydarzenia. 

Wasze wsparcie niosło nas do sukcesu, jakim było odebranie sztandaru w tak pięknych 

okolicznościach. 

Od teraz, podczas każdej uroczystości, nasza komenda nie będzie już bezimienna. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny – podziękował również. Pogratulował zorganizowania 
wspaniałej uroczystości oraz nadania sztandaru, życzył powodzenia i sukcesów w dalszej 
działalności służbowej. 
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Przewodniczący przypomniał, że na ostatniej sesji padły również pytania skierowane do Pana 
Komendanta Policji. Z tego, co wiemy, Pan Komendant jest przygotowany do udzielenia 
odpowiedzi na tematy poruszane podczas poprzedniego posiedzenia. 

Komendant Policji w Brzesku Marcin Mucha  -  przypomniał, że podczas ostatniej sesji zwrócili 

się Państwo radni z wnioskami dotyczącymi zwiększenia aktywności Policji oraz wzmocnienia 

obecności patroli  w określonych miejscach. 

Zobowiązał się wówczas do podjęcia stosownych działań – i dziś pragnie przedstawić efekty 

interwencji. 

Jednym z pierwszych zgłoszonych problemów była sytuacja na ulicy Okulickiego w Brzesku, gdzie 

mieszkańcy sygnalizowali potrzebę kontroli prędkości. W odpowiedzi skierowaliśmy tam 18 razy 

patrol Wydziału Ruchu Drogowego. Przeprowadzono 17 kontroli, z czego 11 osób ukarano 

mandatami karnymi, a 6 pouczono. 

Kolejna interwencja dotyczyła miejscowości Mokrzyska, ulica Kościelna, gdzie występował 

problem z przekraczaniem dopuszczalnego tonażu. Przeprowadziliśmy tam 15 interwencji,  

w tym 3 skuteczne kontrole, podczas których ujawniono przekroczenia. Nałożono 2 mandaty 

karne, a w jednym przypadku zastosowano pouczenie. 

Na ulicy Legionów w Brzesku, w rejonie Galerii Odyseja, zgłoszono zakłócanie porządku przez 

kierowców — m.in. tzw. driftowanie czy używanie głośnych tłumików. Do działań skierowano 

zarówno patrole drogówki, jak i patrole interwencyjne. Patrol WRD stacjonował tam 18 razy, 

przeprowadzono 3 kontrole, nałożono 2 mandaty karne za stan techniczny pojazdów, a także 

zatrzymano 2 dowody rejestracyjne – w tym za przekroczenie hałasu, które potwierdzono 

naszym urządzeniem pomiarowym Sonopan. W jednym przypadku zastosowano pouczenie. 

W przypadku Szczepanowa, ulica księdza Stojałowskiego, funkcjonariusze ruchu drogowego byli 

dyslokowani 15 razy. W tym rejonie nie ujawniono żadnych wykroczeń, jednak monitorujemy 

sytuację i działania będą kontynuowane. 

Potwierdziły się zagrożenia, które Państwo sygnalizowaliście, dlatego nasze działania nie będą 

jednorazowe. Będziemy systematycznie pojawiać się w tych lokalizacjach, szczególnie w 

godzinach, które – zgodnie z naszą analizą – charakteryzują się największym ryzykiem naruszeń 

prawa. 

Padło również pytanie dotyczące dyrektyw Unii Europejskiej w zakresie przekroczenia tonażu. 

Sprawdziłem tę kwestię. Unia Europejska nie pracuje nad zniesieniem limitów tonażowych na 

drogach publicznych. Istnieje jednak dyrektywa, która zakłada możliwość zwiększenia 

dopuszczalnych limitów dla pojazdów zeroemisyjnych – do 44 ton. Nie będzie to jednak 

zagrożeniem dla lokalnych dróg, ponieważ obowiązywać będą nadal lokalne przepisy  

i ograniczenia, których egzekwowaniem zajmują się odpowiednie instytucje – w ścisłej 

współpracy z Policją i służbami transportu drogowego. 
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To wszystko z jego strony. Jeśli są jakieś pytania, bardzo proszę. 

Radna Rady Miejskiej w Brzesku Agnieszka Mastalska-Sowa 

Złożyła podziękowania na ręce Komendanta Policji. Ten początek naszej współpracy ocenia 

bardzo pozytywnie i chciałaby wyrazić wdzięczność za pochylenie się nad jej  prośbami oraz 

sugestiami. 

Ma nadzieję, że podejmowane działania przyczynią się do zwiększenia bezpieczeństwa  

w Brzesku i zmniejszą uciążliwości, na które zwracali uwagę mieszkańcy. 

Szczególnie dziękuje za widoczne zwiększenie obecności patroli na terenie Osiedla Stare Miasto. 

Wielokrotnie obserwowała radiowozy przejeżdżające i zatrzymujące się w tej okolicy. Co ważne 

– to nie była tylko "patrolowa obecność zza szyby". 

Zdarzało się, że funkcjonariusze wysiadali z pojazdu, rozmawiali z młodzieżą, a także z osobami 

przesiadującymi regularnie na ławkach. To naprawdę bardzo cenne i zauważalne działanie. 

Jest wdzięczna za to, że większość  zgłoszonych uwag i sugestii spotkała się z tak szybką reakcją 

ze strony Pana Komendanta. 

Ma nadzieję, że dzięki tym działaniom nadchodzące lato będzie spokojniejsze – zarówno dla 

mieszkańców, jak i służb. 

 

 Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha 

 

Chciałby również dołączyć się do gratulacji i podziękowań. 

Na początku – gratulacje dla naszych strażaków, które składa na ręce Pana Komendanta. Panie 

Komendancie, serdecznie gratuluję nadania sztandaru. 

To naprawdę wielka sprawa – nie tylko dla Waszej jednostki, ale i dla całej naszej społeczności. 

Jak wiemy, komenda miała kiedyś swój sztandar, potem – w wyniku różnych przemian – go 

utraciła. Dziś, po wielu latach, odzyskuje ten symbol tożsamości i służby. 

Bardzo się cieszę, że dzięki współpracy między samorządami udało się powołać komitet 

fundacyjny i doprowadzić do realizacji tego przedsięwzięcia. Mam nadzieję, że ten sztandar 

będzie dla Was nie tylko powodem do dumy, ale i ważnym atrybutem obecności na wszystkich 

wydarzeniach: patriotycznych, gminnych, lokalnych. 

Dziękuję również za dotychczasową obecność na takich uroczystościach. 

Gratuluję organizacji wspaniałej ceremonii – zdaję sobie sprawę, że było to ogromne wyzwanie 

logistyczne. Cieszę się, że jako gmina mogliśmy wnieść swój wkład w przygotowanie tego 

wydarzenia. 

Dziękuję także moim współpracownikom i służbom za zaangażowanie – ma nadzieję, że 

wszystko, czego Państwo oczekiwaliście, zostało spełnione. 

Jeszcze raz dziękuję za możliwość uczestnictwa w uroczystości. 

Proszę również o przekazanie gratulacji wszystkim funkcjonariuszom – zarówno Panu 

Komendantowi Poterze, jak i całemu zespołowi. 

Dziękuję za Waszą służbę – za gotowość do niesienia pomocy, niezależnie od pory dnia, 

warunków pogodowych, okoliczności. To służba wymagająca, często cicha, ale bezcenna – dla 
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mieszkańców, ich zdrowia, życia, ale także mienia – zarówno tych, którzy tu mieszkają, jak i tych, 

którzy tylko przejeżdżają przez naszą gminę. 

Życzę Wam tyle samo powrotów, co wyjazdów – a najlepiej, by tych wyjazdów było jak najmniej. 

Wierzę, że sztandar będzie źródłem dumy i symbolem jedności oraz oddania służbie. 

Cieszę się również z zapowiedzi dotyczących nowej siedziby komendy. Dzięki wspólnym, 

długoletnim staraniom różnych środowisk, dziś ta inwestycja przechodzi w fazę projektową. 

Mamy potwierdzenie od Pana Premiera o zabezpieczeniu środków na realizację tej budowy. 

Na razie Pan Komendant Mucha będzie nas zapraszał na otwarcie swojej nowej siedziby, ale 

później, po sąsiedzku, będzie czekał z niecierpliwością na swoich braci mundurowych – 

strażaków. My zaś będziemy kibicować, by wszystko szło zgodnie z planem. 

Wszystkiego dobrego dla Was, Panowie. 

Dziękujemy za służbę, za obecność na sesjach, za cierpliwość w wysłuchiwaniu naszych licznych 

wniosków. Proszę się nie martwić – one nadal będą do Was spływać. 

Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 4. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 30 kwietnia 2025 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że do protokołu nie wpłynęły uwagi i w związku  

z tym stwierdził, że protokół został przyjęty. 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie zostało przekazane Radnym w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny  zapytał czy są zgłoszenia do 
dyskusji?. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 

ostatniej sesji. 

Sprawozdanie zostało przekazane Radnym w materiałach sesyjnych. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny  zapytał czy są zgłoszenia do 
dyskusji?. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 
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Ad.7. Informacja dotycząca działalności Nadleśnictwa Brzesko za 2024 r. i planach na 2025 r. 

 Prezentację multimedialną dotyczącą działalności Nadleśnictwa Brzesko za rok 2024  
i planach na rok 2025  przedstawił Radzie Miejskiej według załącznika Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Brzesko, Paweł Dzięgielowski 

 Nadleśniczy został zaproszony przez przewodniczącego Rady Gminy, by przedstawić 
sprawozdanie z działalności Nadleśnictwa Brzesko za rok 2024. 

 Obowiązek sporządzenia takiego raportu wynika z zarządzenia Dyrektora Generalnego 
Lasów Państwowych z 18 września 2024 r. 

Ogólna charakterystyka Lasów Państwowych i Nadleśnictwa Brzesko 

 Lasy Państwowe zarządzają ok. 7,6 mln ha lasów, co stanowi ¼ powierzchni Polski. 
 Nadleśnictwo Brzesko należy do Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Krakowie, 

obejmuje 7015 ha w 17 gminach i 4 powiatach. 

 Wyniki kontroli NIK 

 W 2024 r. Nadleśnictwo Brzesko zostało poddane szczegółowej kontroli przez NIK (lata 
2019–2024). 

 Wyniki: brak nieprawidłowości, ocena pozytywna. 
 Doceniono: 

o dostosowanie gospodarki leśnej do zmian klimatu, 
o przebudowę drzewostanu (zwiększenie udziału buka), 
o wzrost miąższości drzewostanów i lasów ochronnych, 
o mikroretencję w Leśnictwie Okocim, 
o planowane inwestycje retencyjne i antyerozyjne na kwotę 5 mln zł. 

Współpraca z samorządami 

 Nadleśniczy podkreślił dobrą współpracę z samorządami, zwłaszcza z gminą Brzesko. 
 Nadleśnictwo działa w terenie o rozdrobnionej strukturze własnościowej (dużo lasów 

prywatnych). 

Infrastruktura i inicjatywy społeczne 

 Powstały nowe ścieżki edukacyjne: 
o „Do lasu po zdrowie” (Leśnictwo Jodłówka), 
o „Las na wyciągnięcie ręki” (Leśnictwo Okocim) – projekt nowoczesny i 

interaktywny z QR kodami. 
 Utwardzone miejsce postoju pojazdów przy Trzech Stawach, planowany remont drogi 

dojazdowej. 
 Plan realizacji podobnego miejsca przy drodze Szczepanowskiej (inicjatywa burmistrza). 
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Ochrona przeciwpożarowa 

 Nadleśnictwo Brzesko – w III (najniższej) kategorii zagrożenia pożarowego. 
 W 2024 r. pożar w lesie prywatnym w gminie Lipnica Murowana pokazał nowe 

zagrożenia klimatyczne. 
 Współpraca z PSP i plan na pogłębienie wspólnych ćwiczeń. 

Gospodarka leśna 

 Pozyskanie drewna zgodne z Planem Urządzenia Lasu na lata 2024–2033 (średnio 25 500 
m³ rocznie). 

 Główne typy cięć: rębne, przedrębne, przygodne (głównie jemioła). 
 Sprzedaż drewna: 

o 33 300 m³ – umowy krajowe, 
o 10 000 m³ – sprzedaż detaliczna lokalna (dla mieszkańców), 
o odbywa się też regionalna submisja drewna. 

 Lokalni kontrahenci: Las-Wood, MK Forest, Zabrzeński. 

Zalesienia, trzebieże i zabezpieczenia 

 Odnowienia i zalesienia – ok. 7 ha w gminie Brzesko. 
 Trzebieże – na ok. 3732 ha. 
 Zabezpieczenia upraw przed zwierzyną – grodzenia i chemiczne smarowanie (np. sosna). 
 Drzewostany z jemiołą – sosna (Leśnictwo Jodłówka), jodła (pozostałe). 

 Edukacja i promocja 

 Liczne inicjatywy edukacyjne (wiaty, zawody drwali, ścieżki dydaktyczne). 
 Organizacja Regionalnych Małopolskich Zawodów Drwali (promocja zawodu i 

bezpieczeństwa). 

Organizacja i personel 

 35 pracowników w nadleśnictwie. 
 7 leśnictw (leśniczy + podleśniczy), wsparcie sekretarza, głównego księgowego i zastępcy. 
 Podkreślono znaczenie kontaktu z mieszkańcami i otwartość nadleśniczego na dialog. 

Plan Urządzenia Lasu 

 Opracowywany przez firmę zewnętrzną, zatwierdzany przez ministra klimatu. 
 Zakres działań szczegółowo określony na 10 lat (zabiegi, odnowienia, pozyskanie 

drewna). 
 Nadleśnictwo otrzymało pozytywną ocenę z jego realizacji. 
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Podsumowanie 

Wystąpienie nadleśniczego było szczegółowym raportem z działalności Nadleśnictwa Brzesko w 
2024 r. Podkreślono: 

 dobrą współpracę z samorządami, 
 skuteczne dostosowanie do zmian klimatycznych, 
 wzorowe wyniki kontroli NIK, 
 rozwój infrastruktury edukacyjno-rekreacyjnej, 
 realizację planu gospodarki leśnej zgodnie z wytycznymi. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha  

Burmistrz wyraził wdzięczność za dobrą i skuteczną współpracę z Nadleśnictwem Brzesko, która 

w ostatnim czasie układa się bardzo dobrze i przynosi konkretne efekty. 

 

Pozytywnie ocenił realizację wcześniejszych ustaleń dotyczących: 

o infrastruktury wypoczynkowej w Lesie Szczepanowskim i przy Trzech Stawach, 

o podkrzesania drzew w miejscach zagrażających infrastrukturze drogowej i 

rowerowej. 

Zwrócił uwagę na pierwszy w historii gminy udany wniosek o środki z Lasów Państwowych na 

remonty, m.in. dróg leśnych, wykorzystywanych także do transportu drewna. 

Wyraził gotowość do dalszego składania wniosków i oczekuje informacji o kolejnych 

możliwościach aplikowania. 

Docenił przejrzystość informacji udostępnianych przez Nadleśnictwo – przykładem była strona 

internetowa oraz szybki dostęp do danych dotyczących wycinek, m.in. w kontekście sprawy 

Garbatki. Zasygnalizował problem drogi przy ulicy Gajowej (kompleks leśny 23 ha), która nie ma 

statusu działki drogowej, co utrudnia jej modernizację. Zasugerował potrzebę wspólnego 

rozwiązania tej kwestii. 

Burmistrz zakończył wypowiedź gratulacjami za dobre zarządzanie i prowadzenie gospodarki 

leśnej przez Nadleśnictwo Brzesko, podkreślając zrównoważone i trwałe korzystanie z zasobów. 

 

Radny Rady Miejskiej w Brzesku Janusz Filip 

Radny zapytał Nadleśniczego, dlaczego na Garbatce posadzono daglezję, skoro jest to gatunek 

obcy. Zwrócił uwagę, że wszystkie sadzonki uschły, co może sugerować nietrafiony dobór 

gatunku. Dopytał również: 

 Czy daglezja pochodziła ze szkółki leśnej w Jodłówce, czy została zakupiona gdzieś 

indziej? 

 Czy nie można było użyć gatunków rodzimych zamiast obcej daglezji? 
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Nadleśniczy Paweł Dzięgielowski  

Nadleśniczy podziękował za pytanie i wyjaśnił, że daglezja na Garbatce nie całkowicie uschła – 

ok. 40–50% sadzonek przeżyło, a reszta zostanie uzupełniona jesienią. 

Dlaczego daglezja? 

 Jest to gatunek obcy, ale nieinwazyjny i dobrze reagujący na zmiany klimatyczne. 

 Daglezja nie była dotąd popularna na terenie Nadleśnictwa Brzesko, ale jest coraz 

częściej doceniana. 

 Gatunek ten dobrze sprawdza się w warunkach trudnych siedliskowo, a w tym 

konkretnym przypadku rodzime gatunki jak sosna nie byłyby odpowiednie. 

Skąd pochodziła daglezja? 

 Nie pochodziła ze szkółki w Jodłówce, ponieważ szkółka jeszcze jej nie produkuje – ale 

trwają prace, aby to zmienić. 

Dlaczego sadzonki nie przetrwały w całości? 

 Przyczyną była bardzo sucha wiosna, brak śniegu zimą, oraz zmienne i ekstremalne 

warunki klimatyczne, które pogłębiły problem. 

 Podobne problemy dotyczyły też innych nasadzeń i zmusiły leśników do przejścia na 

sadzenie jesienne. 

Dodatkowe argumenty: 

 Zróżnicowanie gatunkowe lasów zwiększa ich odporność na ekstremalne zjawiska (np. 

wichury, susze). 

 Daglezja wpisuje się w strategię budowy bardziej odpornych i stabilnych drzewostanów. 

 Przykład z raportu NIK potwierdza, że gatunkowa różnorodność jest zauważalna i 

pozytywnie oceniana. 

 

Daglezja została posadzona świadomie jako gatunek przystosowany do trudnych warunków, 

choć jeszcze nie powszechnie stosowany lokalnie. Pomimo częściowego niepowodzenia, 

zostanie uzupełniona, a szkółka w Jodłówce planuje w przyszłości jej produkcję. 

 Zrobiliśmy wszystko, co było możliwe. Ale mimo wszystko wykorzystamy to, co już zostało 

wykonane – przygotowanie gleby jest gotowe, więc niewielkim kosztem przeprowadzimy 

poprawki i ponownie posadzimy daglezję. Garbatka zostanie doprowadzona do takiego stanu, 

jaki być powinien. 

Decyzja o daglezji wynikała również z rozmów na miejscu, z leśniczym. To miejsce jest znane – 

każdy widzi i wie, jak wygląda Garbatka. 

Naszym celem jest, by docelowo powstał tam drzewostan inny niż typowa sosna, jak w 

Leśnictwie Jodłówka. Chcemy stworzyć coś wyjątkowego, bo nie wiemy, jak będzie wyglądała 

sytuacja za kilkadziesiąt lat. 

Rozmawialiśmy o tym, aby ten teren był dostępny dla mieszkańców – nie tylko jako las 

gospodarczy, w którym produkujemy cenne drewno, ale także w formie parkowej, jak Pan 

słusznie zauważył. 
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Myślimy przyszłościowo, by za kilka czy kilkanaście lat mieszkańcy mogli korzystać z tego miejsca 

jako przestrzeni wypoczynkowej, innej niż dotąd znane. 

Może kiedyś powstanie tam nawet niewielkie miejsce postojowe – ale wszystko będzie 

realizowane w tej właśnie, nowoczesnej formie. 

 

- Radna Rady Miejskiej w Brzesku Agnieszka Mastalska-Sowa 

Korzystając z obecności Pana Nadleśniczego, chciała najpierw serdecznie podziękować za 

wszystkie inicjatywy i działania kulturalne. 

Nasze nadleśnictwo jest w pewnym sensie prekursorem, jeśli chodzi o leśne galerie sztuki  

i działalność Pana M. – bardzo za to dziękuję. 

Biorąc udział w różnych wydarzeniach, dostrzega, że współpraca , zwłaszcza  

w zakresie organizacji warsztatów czy możliwości pozyskania sadzonek, jest niezwykle cenną 

inicjatywą proekologiczną. Za to również chciałaby podziękować – materiały z ostatnich 

warsztatów zimowych były naprawdę piękne. 

Ma jednak dwie kwestie, które chciałaby poruszyć. 

Pierwsza dotyczy szczepień lisów. Dotarły do niej  informacje, że w związku z brakiem 

przypadków wścieklizny w ostatnich latach, na terenie naszego nadleśnictwa mają zostać 

zaniechane szczepienia lisów. 

Nie ukrywa, że wywołuje to niepokój wśród mieszkańców, szczególnie tych mających 

gospodarstwa w pobliżu lasów. Czy to prawda, czy może jedynie plotka? Czy rzeczywiście 

Nadleśnictwo zrezygnowało z tej formy profilaktyki? 

Druga kwestia dotyczy bioróżnorodności. Rozumie, że sosna źle znosi zbyt żyzne gleby, zmiany 

klimatyczne również wpływają na stan drzewostanu, jesion zamiera, a jego miejsce zaczyna 

zajmować daglezja. 

Wie, że to las gospodarczy i celem jest także produkcja drewna, jednak czy planowane jest 

wprowadzenie jeszcze innych gatunków, by zachować większą różnorodność? 

Daglezja na Garbatce, owszem – to niewielki teren, i jeśli się przyjmie, może dobrze wpłynąć 

również na retencję wód. Ale na większych obszarach leśnych – czy planuje się zastępowanie 

sosny i jesiona również innymi gatunkami drzew? 

Dziękuje bardzo za możliwość zabrania głosu i jeszcze raz dziękuje za dotychczasową 

współpracę. 

 

Nadleśniczy Paweł Dzięgielowski  

Bardzo serdecznie podziękował  za wyrazy uznania i cieszy się, że  ta współpraca opiera się na 

wzajemnym zaangażowaniu i dobrej woli obu stron. To naprawdę budujące. 

Przechodząc do pierwszego pytania, dotyczącego szczepień lisów – chce zaznaczyć, że Lasy 

Państwowe nie są organizatorem tej akcji. Za szczepienia odpowiada Inspekcja Weterynaryjna,  

a my, jako nadleśnictwo, otrzymujemy jedynie informacje od Powiatowego Lekarza Weterynarii 

o planowanych terminach zrzutów szczepionek, które następnie przekazujemy dalej do kół 

łowieckich. 
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Nie mamy wpływu ani na decyzję o ich organizacji, ani na harmonogram. Na ten moment nie 

otrzymaliśmy żadnej informacji o zaprzestaniu szczepień, więc trudno mi jednoznacznie się do 

tego odnieść. Po powrocie chętnie jeszcze się temu przyjrzę i sprawdzę, czy pojawiły się jakieś 

nowe decyzje w tym zakresie. 

Jeśli chodzi o kwestię przebudowy drzewostanów, to temat jest bardzo złożony. 

Nie możemy po prostu zastąpić sosny dowolnym innym gatunkiem. Obowiązują nas Zasady 

Hodowli Lasu, które określają, jaki gatunek można sadzić na danym siedlisku. Na przykład,  

w przypadku Garbatki, sosna nie mogła być tam wprowadzona, bo siedlisko nie jest do niej 

odpowiednie. 

Daglezja została tam posadzona na bardzo ograniczonym obszarze – około 1 ha – w ramach 

większej powierzchni ponad 8 ha, zgodnie z aktualnym Planem Urządzenia Lasu. Nie oznacza to 

więc, że daglezja zacznie dominować w naszych lasach. To gatunek uzupełniający, stosowany 

tylko w wybranych fragmentach, np. w Leśnictwie Okocim. 

Dla porównania – na oddziale 52, przy Pawilonie, gdzie od 2019–2020 roku prowadzimy 

przebudowę drzewostanu z powodu zamierania jesiona, wprowadzane są głównie gatunki 

liściaste – dąb, buk, klon zwyczajny, klon jawor, a także iglasty modrzew. Tam daglezja nie 

występuje. 

Nie działamy akcyjnie, jak to kiedyś było z sosną. Dziś stawiamy na różnorodność – gatunkową i 

siedliskową – oraz stabilność drzewostanów. Leśniczy zresztą często są bardzo ostrożni i trudno 

ich przekonać do zmian – co w tym przypadku działa na korzyść ekosystemu. 

W Leśnictwie Okocim wprowadzamy też gatunki biocenotyczne, jak lipy czy drzewa owocowe – 

dzikie jabłonie, grusze, śliwy. W tym roku udało się nam pozyskać sadzonki tych drzew i leśniczy 

chętnie je posadził. 

Planujemy też modernizację naszej szkółki leśnej w Jodłówce – nie chodzi tu o wielką inwestycję, 

ale o standardowe elementy, jak ogrodzenie czy deszczownia, by móc produkować nie tylko 

daglezję, ale również właśnie te gatunki biocenotyczne. 

Zapewniam, że naszym celem jest różnorodność i zrównoważony rozwój – nie dopuścimy do 

tego, by jakikolwiek gatunek, w tym daglezja, zdominował nasze lasy. Dziękuję bardzo. 

 

- Radny Rady Miejskiej w Brzesku Seweryn Kozub 

Chciałby dołączyć się do podziękowań swoich przedmówców, szczególnie w kontekście funkcji 

edukacyjno-społeczno-rekreacyjnej, jaką pełni Nadleśnictwo. Widać to wyraźnie zarówno na 

terenie Leśnictwa Okocim, jak i Leśnictwa Jodłówka, zwłaszcza  w rejonie Brzeskiej Słotwiny. 

W nawiązaniu do tego chciałby poruszyć kwestię, która już wcześniej była przedmiotem naszych 

rozmów roboczych. Chodzi o bardzo duże natężenie ruchu na ulicy Pielgrzymów w Lesie 

Szczepanowskim. 

Czy istnieją jakiekolwiek możliwości – przede wszystkim własnościowe i geodezyjne – które 

pozwalałyby na wytyczenie ścieżek rekreacyjnych wzdłuż tej ulicy? 

Jak wiemy, problem wzmożonego ruchu w tym rejonie był już wielokrotnie omawiany. 

Rozważano nawet wyłączenie tej drogi z użytkowania, co – jak wiemy – nie jest możliwe  
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z powodów prawnych. Mówiono także o wzmożeniu patroli. Może jednak dobrym rozwiązaniem 

byłaby alternatywa w postaci ścieżki, która łączyłaby się ze szlakiem VeloMetropolis? 

Taka ścieżka mogłaby odciążyć ruch pieszo-rowerowy, a tym samym poprawić bezpieczeństwo 

 i komfort korzystania z tego terenu, który – nie ma co ukrywać – cieszy się ogromnym 

zainteresowaniem mieszkańców. Zresztą, myślę, że Pan Nadleśniczy – jako osoba aktywna 

fizycznie – doskonale to rozumie. 

Na koniec chciałby jeszcze nawiązać do tematu poruszonego przez Pana Burmistrza – czy ulica 

Gajowa (będąca przedłużeniem ulicy Kołłątaja) znajduje się w całości pod administracją 

Nadleśnictwa Brzesko?. 

Pyta o to, ponieważ w poprzednich latach – i nadal – składane są wnioski o jej remont, a 

jednoznaczne określenie właściciela i zarządcy tej drogi ma kluczowe znaczenie dla dalszych 

działań formalnych. 

 

Nadleśniczy Paweł Dzięgielowski  

 

Chciałby również serdecznie podziękować za dotychczasową współpracę, która – jeśli chodzi o 

nasze relacje – układa się naprawdę bardzo dobrze. To cenne i motywujące, dlatego za tę 

otwartość i zaangażowanie serdecznie dziękuję. 

Jeśli chodzi o kwestię ulicy Szczepanowskiej, a właściwie odcinka Pielgrzymów, który – jak Pan 

słusznie zauważył – zaczyna się za wiaduktem, to temat ten rzeczywiście był już poruszany 

wielokrotnie. 

Zgłaszają się do nas różne osoby, stowarzyszenia i podmioty, które są zainteresowane tym, aby 

wzdłuż tej ulicy powstała ścieżka rekreacyjna lub inna forma zagospodarowania – choćby 

infrastrukturalnego. Powie szczerze, nie pamięta już nawet, kto pierwszy się z tym pomysłem 

zgłosił, bo temat ten od kilku lat przewija się regularnie w rozmowach, również z Panem 

Burmistrzem – odkąd pełni funkcję nadleśniczego. 

Sam pomysł jest bardzo cenny, natomiast – jak Pan słusznie zauważył – jego realizacja zależy w 

dużej mierze od kwestii własnościowych, geodezyjnych i formalnych. Tereny leśne mają swoją 

specyfikę i często nie są wyodrębnione jako działki drogowe, co utrudnia planowanie i realizację 

takich inwestycji. 

Z naszej strony jesteśmy otwarci na dalsze rozmowy i współpracę w tym zakresie – oczywiście  

w granicach naszych kompetencji i możliwości wynikających z przepisów. Jeśli uda się stworzyć 

partnerski model działania – np. przy współpracy z gminą czy organizacjami pozarządowymi – 

myśli, że można będzie poszukać konstruktywnego rozwiązania. 

 

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha 

Postara się wesprzeć Pana Nadleśniczego w tej sprawie. 

Proszę Państwa, to rzeczywiście bardzo interesujący pomysł i cenna inicjatywa. Razem z Panem 

Nadleśniczym przeszliśmy ten teren wielokrotnie pieszo, analizując możliwe rozwiązania. 
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Niestety, wzdłuż ulicy Pielgrzymów znajduje się również część lasów prywatnych, co znacznie 

utrudnia ewentualne wytyczenie ścieżki – zarówno pod względem własnościowym, jak i 

formalno-geodezyjnym. Przejście w całości wzdłuż tej trasy obecnie jest praktycznie niemożliwe. 

Jeśli chodzi o ulicę Gajową, to sytuacja jest jeszcze bardziej skomplikowana. Tak naprawdę nie 

możemy mówić o "ulicy" w formalnym sensie, ponieważ cały ten teren ma klasyfikację LS3, co 

oznacza las. Nie ma tam wydzielonej działki drogowej, a całość – ponad 23 hektary – to teren 

Lasów Państwowych o charakterze leśnym. 

Historycznie była to leśna droga technologiczna, trakt służący wyłącznie do transportu drewna.  

Z czasem, kiedy przepisy jeszcze na to pozwalały, była sukcesywnie utwardzana, podsypywana, 

aż zyskała jakąś prowizoryczną nawierzchnię. Dziś jednak obowiązujące przepisy są dużo 

bardziej rygorystyczne. Żeby przeprowadzić tam jakąkolwiek modernizację, należy być 

właścicielem gruntu, w przeciwnym razie nie uzyska się pozwolenia na budowę czy przebudowę. 

Trzeba też szczerze powiedzieć, że dzięki uprzejmości Lasów Państwowych w ogóle możemy z 

tej drogi korzystać. Gdyby nadleśnictwo zdecydowało się ją zamknąć, ma  do tego prawo, bo to 

wewnętrzny ciąg technologiczny Lasów. 

Prowadziliśmy już wiele rozmów w tej sprawie – i z poprzednim dyrektorem Lasów, i wspólnie 

 z Panem Nadleśniczym – m.in. u Dyrektora Szczygła. Analizowaliśmy różne warianty, 

rozważaliśmy nawet interwencję na poziomie ministerstwa, kwestie odlesienia, ale musi 

przyznać, że są to procedury bardzo trudne, wręcz na granicy wykonalności. 

Mamy jeszcze w zanadrzu dwa inne możliwe scenariusze działania, ale zanim je przedstawimy, 

musimy je dokładnie zweryfikować. Na razie nie chcemy wprowadzać zamieszania, dopóki nie 

będzie pewności, że którakolwiek z tych ścieżek prawnych jest realna do realizacji. 

Temat absolutnie nie został porzucony. Widać to chociażby na przykładzie ulicy Kołłątaja, która 

została gruntownie zmodernizowana – nowa nawierzchnia, odwodnienie, chodniki. Od strony 

zakładów pracy zaniżono krawężniki, by umożliwić wjazd i parkowanie. Ta inwestycja zakończyła 

się dokładnie w miejscu, gdzie zaczyna się działka Lasów Państwowych, czyli ten wspomniany 

obszar 23 hektarów. 

Na tym odcinku wykonywane są jedynie drobne, bieżące naprawy, ale o pełnej modernizacji nie 

ma mowy, bo wymagałoby to kompletu dokumentacji i prawa własności. 

Przy tej okazji apeluje do wszystkich użytkowników tego odcinka, by nie traktować go jak 

wysypiska. Co roku, dzięki ogromnemu zaangażowaniu pracowników urzędu – zarówno z 

Wydziału Strategii, Ochrony Środowiska, Inwestycji, jak i innych działów – organizujemy akcje 

sprzątania. Współpraca z podmiotami zewnętrznymi i BZK układa się bardzo dobrze – mamy 

worki, transport, ludzie pracują po godzinach, z własnej inicjatywy. 

I co się dzieje? Mijają dwa tygodnie i sytuacja się powtarza. Znów pojawiają się śmieci – opony, 

stare meble, elementy AGD, a nawet całe worki ustawiane pod koszami. To jest po prostu nie do 

zaakceptowania. Mamy PSZOK, do którego można oddać te odpady legalnie i bez opłat – 

wystarczy tylko chcieć. 

Wróci jeszcze na koniec do tematu Gajowej. Myśli, że wszystko, co możliwe, zostało już 

powiedziane. Jeśli jednak pytanie dotyczyło jednoznacznie kto jest właścicielem tego terenu, to 

bardzo proszę, Panie Nadleśniczy, by potwierdzić to jeszcze raz dla jasności. 
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- Radny Rady Miejskiej w Brzesku Seweryn Kozub 

Panie Nadleśniczy, pozwolę sobie jeszcze na jedno doprecyzowanie — ponownie w nawiązaniu 
do ulicy Pielgrzymów i pomysłu stworzenia ścieżki wzdłuż tej trasy. 

Chciałby poinformować, że jesteśmy na etapie przygotowywania kolejnej petycji, analogicznie 
jak w roku 2023, kiedy to wspólnie z mieszkańcami zainicjowaliśmy działania, które 
zaowocowały powstaniem ścieżki edukacyjnej z audioprzewodnikiem. 

W związku z tym chciałby zapytać, czy mógłby Pan powiedzieć coś więcej o możliwościach 
formalnych i własnościowych w kontekście stworzenia podobnej ścieżki właśnie wzdłuż ulicy 
Pielgrzymów? Szczególnie zależy nam na doprecyzowaniu kwestii własności gruntów, przez 
które taka ścieżka mogłaby przebiegać. 

 Nadleśniczy Paweł Dzięgielowski  

Tak jak już wcześniej wspominałem, jeśli chodzi o ulicę Pielgrzymów, temat ten jest mi znany od 
czterech lat. 

W zeszłym roku zabezpieczyliśmy środki finansowe na utworzenie miejsca postoju pojazdów. To 
zadanie zostanie zrealizowane – i właśnie ten pierwszy krok pozwoli nam uruchomić dalszy cykl 
działań, nawiązujących do wcześniejszych rozmów, zarówno z Panem, jak i z Panem 
Burmistrzem. 

Około dwa tygodnie temu spotkał się również z przedstawicielami Klubu Biegowego „Czarna 
Perła”, którzy zgłosili pomysł utworzenia ścieżki do treningów, zwłaszcza dla dzieci. Złożył im 
zapewnienie, że podejmiemy takie działania. 

Plan zakłada, że po wybudowaniu miejsca postoju pojazdów – wraz z ławkami i tzw. ławostołami 
– stworzymy wzdłuż ulicy, po stronie lasu, ścieżkę podobną do tej w kompleksie leśnym na 
Słotwinie. Będzie to przetarty pas terenu umożliwiający bezpieczne poruszanie się pieszo, 
rowerem, czy z wózkiem – równolegle do asfaltowej drogi. 

Poza tym planujemy nawiązać do istniejącej już sieci leśnych dróg i ścieżek w tym rejonie, które 
są intensywnie wykorzystywane przez mieszkańców. Tak naprawdę brakuje tam tylko ciągu 
pieszego przy samej ulicy. 

W dalszej perspektywie chcielibyśmy również umożliwić organizację wydarzeń sportowych, 
takich jak biegi na 10 km, półmaratony, a może i maratony. To byłoby nie tylko z korzyścią dla 
społeczności lokalnej, ale również dla promocji całego regionu. 
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Dlatego deklaruje, że te działania będą kontynuowane. Wspólnie z Panem Burmistrzem, Panem 
Radnym oraz Klubem Biegowym „Czarna Perła” będziemy rozwijać ten projekt – od pomysłu, 
przez plan, aż po jego realizację. 

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha 

Chciałby na chwilę wrócić do tematu ulicy Gajowej. 

Tak jak już wcześniej wspominał, analizowaliśmy kilka wariantów rozwiązania tej sytuacji. Jeden 

z nich zdecydowaliśmy się zrealizować – nie chciał, by to zabrzmiało zbyt oficjalnie czy 

kontrowersyjnie, ale skoro temat jest publiczny, warto to dopowiedzieć. 

W ostatnich latach kwestie zasiedzenia stały się dość popularne, dlatego, proszę Państwa, 

złożyliśmy wniosek o zasiedzenie ulicy Gajowej. 

 

Sytuacja wygląda tak: właścicielem terenu jest Skarb Państwa, natomiast zarządcą – Lasy 

Państwowe. I w naszej ocenie najrozsądniejszym i najbardziej realnym rozwiązaniem jest 

właśnie zasiedzenie – na rzecz gminy, czyli de facto na rzecz wspólnoty mieszkańców. 

Dzięki temu, kiedy gmina uzyska prawa własności do tej drogi, będzie możliwość 

przeprowadzenia remontu i przekształcenia jej w faktyczną drogę publiczną, służącą 

mieszkańcom i lepszemu skomunikowaniu północnej części gminy z wjazdem na autostradę oraz 

z ulicą Leśną. 

Ma nadzieję, że Pan Nadleśniczy nie będzie miał nic przeciwko, jeśli to zasiedlenie dojdzie do 

skutku. 

 

- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Brzesku Barbara Borowiecka 

W nawiązaniu do przedstawionego raportu – który, jak Pan sam podkreślił, ma być narzędziem 

dialogu, jaki leśnicy chcą prowadzić ze stroną społeczną – nasunęły jej się dwa krótkie pytania. 

 Pierwsze dotyczy zniszczeń upraw w pobliżu domostw oraz realnych zagrożeń ze strony 

zwierzyny. 

Czy w ostatnim czasie odnotowano dużo takich zgłoszeń? I czy mógłby Pan powiedzieć, jak 

wygląda realna pomoc oferowana w takich przypadkach mieszkańcom? 

 Drugie pytanie dotyczy komunikacji, edukacji i przekazywania informacji. 

Jako przewodnicząca Osiedla Kopaliny–Jagiełły, sąsiadującego z terenami należącymi do 

nadleśnictwa, chciałaby zapytać: 

czy tylko stowarzyszenia mogą inicjować spotkania z przedstawicielami nadleśnictwa, czy 

również zarządy osiedli, które – jak my, przewodniczący – również odbierają wiele zgłoszeń i 

obaw od mieszkańców? 

Czy byłaby możliwość zorganizowania takiego spotkania integracyjno-edukacyjnego – w jednym 

z tych pięknych miejsc, przy wiatach terenowych, gdzie mieszkańcy mogliby bezpośrednio 
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porozmawiać z osobami kompetentnymi, uzyskać odpowiedzi i lepiej zrozumieć działania 

leśników? 

Jest przekonana, że takie spotkania przyniosłyby obopólne korzyści, ponieważ niestety, wiele 

krążących informacji nie zawsze jest prawdziwych ani rzetelnych.  

Nadleśniczy Paweł Dzięgielowski  

 Odnosząc się do drugiego pytania dotyczącego edukacji i dialogu – jak najbardziej tak. 

Nie prowadzimy działań edukacyjnych wyłącznie dla wybranych grup, jak stowarzyszenia czy 
szkoły. Nadleśnictwo Brzesko oraz inne nadleśnictwa w Polsce realizują działania edukacyjne na 
szeroką skalę, dostępne dla wszystkich zainteresowanych. 

Przykładowo, już w ten weekend na jednym z naszych kompleksów leśnych nocują harcerze, a 
także planujemy spotkania i ćwiczenia z wojskiem. To pokazuje, że grupa docelowa jest bardzo 
szeroka i każdy, kto chce się czegoś dowiedzieć o naszej pracy, może skorzystać z takiej 
możliwości. 

Zapraszamy więc wszystkie zainteresowane grupy – czy to mieszkańców osiedli, stowarzyszenia, 
szkoły czy inne organizacje – do kontaktu z nami. W miarę dostępnych środków i możliwości 
organizacyjnych chętnie podejmujemy współpracę i dostosowujemy działania do potrzeb. 

Jeśli ktoś potrzebuje bardziej szczegółowych informacji, zawsze można do nas zadzwonić lub 
umówić się na spotkanie. Zapraszam również osobiście – możemy porozmawiać i przedstawić 
konkretne działania. 

Zachęca także do śledzenia naszych działań na Facebooku Nadleśnictwa Brzesko, gdzie 
regularnie informujemy o wydarzeniach edukacyjnych i spotkaniach – m.in. tych 
organizowanych przy wiatach Leśnictwa Jodłówka. 

 Odnośnie pierwszego pytania dotyczącego szkód wyrządzanych przez dziką zwierzynę: 

Zwierzyna dzika w stanie wolnym jest własnością Skarbu Państwa, a, jako nadleśniczy, zarządza 
gruntami Skarbu Państwa na podstawie ustawy. Gospodarkę łowiecką na naszym terenie 
prowadzą koła łowieckie – mamy ich 16, które działają i realizują plany roczne, zatwierdzane 
przez nadleśnictwo. 

W większości przypadków koła łowieckie wypłacają odszkodowania za szkody w płodach rolnych 
bez udziału nadleśnictwa. Poszkodowany zgłasza się bezpośrednio do koła łowieckiego, gdzie 
przeprowadzane jest szacowanie szkód. 

Jeśli jednak strony nie dojdą do porozumienia, poszkodowany ma prawo złożyć odwołanie do 
nadleśniczego. 
Wtedy uruchamia się  procedurę administracyjną i powołuje zespół, który przeprowadza 
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ponowne szacowanie szkód w obecności przedstawicieli nadleśnictwa. Wynik jest wtedy 
przekazywany zainteresowanym. 

Takie odwołania zdarzają się w liczbie kilku–kilkunastu rocznie i są rozpatrywane zgodnie z 
przepisami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny , podziękował  za wyczerpujące przedstawienie 

tematu oraz za otwartość i gotowość do dialogu. Myśli, że wszystkie kwestie zostały omówione 

w sposób klarowny i wyczerpujący. 

W związku z tym stwierdził, że Rada Miejska zapoznała się z informacją dotyczącą działalności 

Nadleśnictwa Brzesko za rok 2024 oraz planami na rok 2025. 

Ad. 8. Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za 2024rok. 

 1) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2024 r. 

 2) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań; 

 3) Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło –poinformowała, przedłożone 
sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, ocena zasobów pomocy społecznej 
oraz sprawozdanie z systemu wspierania rodzin to wymagane ustawowo dokumenty, które 
zostały Państwu przekazane i omówione na komisjach. 

Przedstawione materiały obejmują szeroki zakres działalności Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Na komisjach mieli Państwo możliwość zadawania pytań i wyjaśniania wszelkich wątpliwości. 

Jest przekonana, że od wielu lat, czytając nasze sprawozdania, dostrzegają Państwo, jak ważną 
jednostką w strukturze gminy jest Ośrodek Pomocy Społecznej oraz jak różnorodne zadania 
realizujemy. Pomagamy dzieciom, osobom starszym, samotnym oraz niepełnosprawnym. 

Wszystkim potrzebującym służymy pomocą w ramach naszych kompetencji. Szczególną uwagę 
zwracamy na ochronę i wsparcie dzieci oraz pomoc osobom starszym i niepełnosprawnym 
poprzez usługi opiekuńcze, działalność Dziennego Domu Senior+ oraz realizację licznych 
programów gminnych i rządowych. 

Ponadto, prowadzimy szeroką współpracę z wieloma innymi jednostkami, by efektywnie 
pomagać mieszkańcom naszej gminy. 

To tak w skrócie. Jeżeli mają Państwo dodatkowe pytania lub chcieliby Państwo, aby 
doprecyzować jakiekolwiek kwestie, pani dyrektor jest do dyspozycji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Punkt ósmy porusza kilka kwestii związanych ze 
sprawozdaniem z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, w tym temat pieczy zastępczej oraz 
ocenę zasobów pomocy społecznej. 

Zapytał - jeśli mają radni pytania dotyczące któregokolwiek z tych podpunktów, poprosił o 
zgłaszanie ich teraz. 

Po ewentualnej dyskusji i wyczerpaniu możliwości zabrania głosu przejdziemy do głosowania 
nad całością materiału. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radna Rady Miejskiej w Brzesku Agnieszka Mastalska-Sowa -  Po tak wyczerpujących 
raportach oraz szczegółowym omówieniu na komisjach, nie mam już pytań. 

Chciałaby jednak serdecznie podziękować za ogromny wkład i realizację tak wielu zadań. 
Przeciętna osoba korzystająca z  pomocy MOPS często nie zdaje sobie sprawy, jak wielkie jest to 
przedsięwzięcie. 

Szczególnie chciała podkreślić działalność Dziennego Domu Seniora oraz fakt, że MOPS  
zatrudnia aż 53 dodatkowe osoby, które na co dzień wspierają osoby potrzebujące, pomagając 
im zachować samodzielność i chroniąc przed koniecznością pobytu w DPS. 

Logistycznie to ogromne wyzwanie, a praca administracyjna z tym związana to dodatkowy 
wysiłek, który zasługuje na wielkie uznanie. 

Dziękuję bardzo za prace, trud i zaangażowanie na rzecz naszej społeczności. 

Pani dyrektor MOPS: 

Podziękowała radnej za zauważenie i docenienie liczby osób zatrudnionych w naszym Ośrodku. 
To właśnie pokazuje, jak wiele osób potrzebuje wsparcia. Mówimy tutaj o programie 
realizowanym na rzecz osób niepełnosprawnych, w ramach którego zatrudniamy dodatkowe 
osoby. Muszą one spełniać odpowiednie kryteria kwalifikacyjne, a weryfikacja ich kompetencji 
leży po stronie ośrodka. Dzięki temu mogą skutecznie wspierać potrzebujących. 

Naszym celem jest, aby osoby chore, niepełnosprawne czy samotne mogły jak najdłużej 
pozostać w swoim środowisku domowym i uniknąć pobytu w Domu Pomocy Społecznej. 

W ośrodku pracujemy zarówno w budynku przy ulicy Mickiewicza, jak i w terenie. Nasze panie 
opiekunki, asystentki rodzin, asystentki osób niepełnosprawnych, opiekunowie noclegowni oraz 
pracownicy Dziennego Domu Seniora stale działają na rzecz mieszkańców. 

Ta duża liczba pracowników świadczy o szerokim zakresie i skali naszej pomocy. 
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Przewodniczący Adrian Zaleśny - W imieniu całej Rady Miejskiej, serdecznie podziękował za 

całość działalności realizowanej przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Dziękujemy za ogromne zaangażowanie, które Państwo wkładacie w pomoc osobom najbardziej 

potrzebującym na terenie naszej gminy. 

Mamy pełne przekonanie, że nasi mieszkańcy są w dobrych rękach. 

 

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha 

Pani Dyrektor, Szanowni Państwo, 
to, co Pani Dyrektor przedstawiła, rzeczywiście jest bardzo ważnym i rozległym obszarem naszej 
działalności samorządowej. 

Mamy przecież wiele obszarów działania: oświatę, pomoc społeczną i wiele innych. 

Chciałby serdecznie podziękować Pani Dyrektor za przygotowanie i szczegółowe przedstawienie 
raportu na komisjach. 

Ponieważ uczestniczymy także w formie online, pozwoli sobie przypomnieć zakres działań 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, choć nie będzie wchodził w szczegóły całej struktury. 

Pracujecie Państwo na podstawie aż 14 ustaw, nie wspominając o licznych rozporządzeniach — 
to wymaga szczegółowej wiedzy i umiejętności interpretacji przepisów prawa. 

Zakres zadań MOPS jest ogromny: od zasiłków stałych, okresowych i celowych, przez realizację 
rządowych programów posiłków szkolnych i domowych, usługi opiekuńcze, po kierowanie osób 
 i podnoszenie odpłatności za pobyt w domach pomocy społecznej. 

Prowadzicie też pracę socjalną, pomagacie osobom bezdomnym, realizujecie programy 
wynikające z wielu ustaw — między innymi o przeciwdziałaniu przemocy, wspieraniu rodziny 
 i systemie pieczy zastępczej. 

Realizujecie świadczenia rodzinne, takie jak zasiłki rodzinne, dodatki, świadczenia rodzicielskie i 
opiekuńcze, fundusz alimentacyjny, świadczenia wychowawcze, wsparcie dla kobiet w ciąży i 
rodzin. 

W ostatnich latach szczególnie realizowaliście programy takie jak, dodatek osłonowy, bon 
energetyczny, Karta Brzeska, Rodzina 3+, a także pomoc żywnościową i wiele innych. 

Nie można zapomnieć o prowadzeniu Dziennego Domu Senior+ w Brzesku oraz programach 
asystenta osoby niepełnosprawnej i opieki wytchnieniowej, a także o pomocy obywatelom 
Ukrainy i współpracy z instytucjami i organizacjami pozarządowymi. 

To ogrom działań, które są realizowane przez pracowników MOPS-u na co dzień. 
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Często patrzymy na tę pracę powierzchownie, nie zdając sobie sprawy, ile różnorodnych zadań 
trzeba wykonać i jak wiele osób wymaga wsparcia. 

Przyłączając się do życzeń Pana Przewodniczącego, w imieniu całej Rady Miejskiej składam 
serdeczne podziękowania. 

Szanujemy Państwa trudną i wymagającą pracę, szczególnie tych, którzy pracują w terenie — 
wykonując zakupy, pomagając w codziennych obowiązkach, świadcząc usługi opiekuńcze, a 
także dbając o higienę i potrzeby osób wymagających wsparcia. 

To naprawdę ciężka i wymagająca praca, którą nie każdy potrafiłby wykonywać, bo wymaga 
ogromnej empatii i zaangażowania. 

Dziękujemy za Państwa uśmiech i dobre emocje, które często wnosicie w życie osób, dla których 
jesteście często jedynym kontaktem ze światem zewnętrznym. 

Bardzo dziękujemy, Pani Dyrektor. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny W związku z tym, że nie było więcej zgłoszeń w dyskusji, 

zamknął dyskusję w punkcie ósmym i i przeprowadzono głosowania , jak niżej: 

Głosowano w sprawie: 

Rada Miejska w Brzesku pozytywnie zaopiniowała sprawozdania z działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za 2024 rok obejmujące:  

1.Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2024 rok.  

2.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawienie potrzeb 

związanych z realizacją tych zadań za 2024 rok.  

3.Sprawozdania z realizacji Programu Pieczy Zastępczej przyjętego dla Gminy Brzesko za 2024 r.  

4.Sprawozdanie z działalność Dziennego Domu Senior za rok 2024;  

5.Sprawozdanie z realizacja programu Brzeska Rodzina Trzy Plus za rok 2024 - oraz 

przedstawionych potrzeb w zakresie pomocy społecznej w Brzesku za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 
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Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Bartłomiej Turlej 

NIEOBECNI (1) 

Agata Podłęcka 

 

Ad. 9. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

Sprawozdania złożyli: 

 Komisja Porządku Publicznego i Rozwoju — przewodniczący: Piotr Duda 

 Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska — przewodniczący: Daniel 

Szczupał 

 Komisja Spraw Społecznych — przewodnicząca: Barbara Borowiecka 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu — członkini komisji (zastępstwo): Agnieszka 

Mastalska-Sowa 

 Komisja Budżetu i Finansów — przewodnicząca: Anna Lubowiecka 

 Komisja Rewizyjna — przewodniczący: Kamil Trąba 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji — przewodniczący: Franciszek Brzyk 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2025; 

- Skarbnik Gminy Celina Łanocha 

Wprowadziła do projektu w.w.uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

 Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2025; 

Wyniki głosowania 



 

24 
 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bogusław Babicz, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, 

Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew 

Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (3) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Kamil Trąba 

NIEOBECNI (2) 

Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Uchwała nr XV/109/2025 – została podjęta 

 2) zmiany uchwały Nr X/71/2O24 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 18 grudnia 2024 r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2025-2041; 

- Skarbnik Gminy Celina Łanocha 

Wprowadziła do projektu w.w.uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

 Zmiana tej uchwały jest konsekwencją dokonywanych zmian w budżecie. Dokonujemy 

aktualizacji wartości budżetu po zmianach i w przedsięwzięciach wieloletnich, w których były 

dokonywane zmiany, dokonujemy odpowiednio zmian limitów w poszczególnych latach, 

głównie w roku 2025 i łącznych nakładów. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

 Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr X/71/2O24 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2025-2041; 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 
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Bogusław Babicz, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, 

Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew 

Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Adrian 

Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub 

NIEOBECNI (2) 

Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Uchwała nr XV/110/2025 – została podjęta  

 3) zmiany przebiegu dróg gminnych; 

W dyskusji wzięli udział:  

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha - Projekt uchwały był omawiany na komisjach 

merytorycznych. 

Dotyczy  ulic: ulicy Ciepłej, dawnej Wincentego Zydronia w Brzesku, oraz ulic Księdza 

Mazurkiewicza i Nowy Świat w Jasieniu. 

W przypadku ulicy Ciepłej, prowadzone działania mają na celu dostosowanie przebiegu drogi do 

zapisów planu przestrzennego. W tym celu dokonaliśmy transakcji, pozyskując dodatkową część 

terenu, aby przebieg drogi był zgodny z obowiązującym planem. W tabeli przedstawiono działki, 

które zostaną włączone do drogi, a w załączniku graficznym można zobaczyć szczegółowy 

sposób jej poszerzenia. 

Jeśli chodzi o ulice Księdza Mazurkiewicza i Nowy Świat w Jasieniu — znajdujące się na styku 

dwóch ulic, w okolicy kościoła, szkoły, placu zabaw, boiska sportowego oraz parkingu — mamy 

do czynienia z niebezpiecznym skrzyżowaniem. Już wcześniej wspominaliśmy, że planowane jest 

tam utworzenie ronda, które bezpiecznie skomunikuje tę przestrzeń. 

Po szczegółowych analizach inżynieryjnych okazało się, że obecna rezerwa terenu jest 

niewystarczająca. W związku z tym pozyskaliśmy dodatkowy teren od osób prywatnych po 

stronie północno-zachodniej, od parafii w Jasieniu oraz uregulowaliśmy kwestie związane z 

terenem należącym do GS-u. 

Obecnie konieczne jest włączenie tych terenów do dróg gminnych, co pozwoli na rozpoczęcie 

prac projektowych i w przyszłości wykonanie ronda, które poprawi bezpieczeństwo na tym ciągu 

komunikacyjnym. 

W trakcie inwestycji będzie potrzebne przykrycie części rowu po stronie północnej oraz, w 

mniejszym stopniu, po stronie południowej, wraz z częściowym zajęciem fragmentu parkingu, 

tak aby ronda miało odpowiednie promienie łuków. 

Poprosił  Radnych o przyjęcie uchwały zgodnie z zapisami przedstawionego dokumentu. 
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- Radny Zbigniew Łanocha w nawiązaniu do planowanej przebudowy skrzyżowania ulic Księdza 

Mazurkiewicza i Nowy Świat — zauważyliśmy, że wczoraj zostały tam wykonane oznaczenia 

poziome na jezdni. Czy w związku z tym przebudowa, a zwłaszcza budowa ronda w tym miejscu, jest 

planowana do realizacji jeszcze w tym roku? 

 

 Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha 

Panie Radny, w tym roku nie planujemy realizacji przebudowy skrzyżowania ani budowy ronda. 

W bieżącym roku skupiliśmy się na zakupie gruntów i powiększeniu  terenu, co było bardzo 

skomplikowaną procedurą — zwłaszcza w kwestii porozumień z parafią i GS-em. 

Aktualnie rozpoczynamy prace projektowe, które obejmują przygotowanie dokumentacji, 

uzyskanie pozwoleń na budowę oraz decyzji wodnoprawnych. To złożony proces, którego nie da 

się zakończyć w ciągu kilku miesięcy. 

Dodatkowo musimy zabezpieczyć odpowiednie środki finansowe w budżecie na tę poważną 

inwestycję. 

W tym roku zmieniamy także uchwałę, porządkując kwestie formalne i własnościowe, które 

sięgają nawet 2003 roku — jak w przypadku ulicy Ciepłej, gdzie część terenu pod drogą należała 

do podmiotów prywatnych. 

Dzięki temu w przyszłości będziemy mogli poszerzyć drogi i zrealizować planowane rondo w 

Jasieniu. 

Według ekspertów takie rondo zapewni znacznie większe bezpieczeństwo — ułatwi wyjazd z 

parkingu, dostęp do szkoły, kościoła, boiska i placu zabaw. 

Jest przekonany, że ta inwestycja przyniesie wymierne korzyści dla mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

 Głosowano w sprawie: 

zmiany przebiegu dróg gminnych 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 
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Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, 

Kamil Trąba, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Seweryn Kozub 

NIEOBECNI (2) 

Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Uchwała nr XV/111/2025 – została podjęta  

 4) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Sterkowcu 

w Publiczne Przedszkole w Sterkowcu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Sterkowcu; 

W dyskusji wzięli udział: 

Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha Projekt, a właściwie dwa projekty, są Państwu doskonale 
znane, ponieważ dotyczą analogicznych działań. 

Pierwszy dotyczy Publicznej Szkoły i Przedszkola w Sterkowcu, drugi – analogicznie – w Buczu. 

Przepisy pozwalają na przekształcenie istniejących oddziałów przedszkolnych w przedszkole,  
a docelowo na powołanie przez Gminę Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. 

W przypadku Sterkowca Zespół ten będzie obejmował Publiczną Szkołę Podstawową im. św. 
Stanisława Szczepanowskiego oraz Publiczne Przedszkole pod tym samym adresem. 

Obecnie w Szkole Podstawowej w Sterkowcu działają trzy oddziały przedszkolne, w których 
uczęszcza łącznie 39 dzieci. 

Przekształcenie tych oddziałów w przedszkole nie zmieni organizacji placówki ani warunków dla 
rodziców, ponieważ odpłatność za przedszkole i oddziały przedszkolne odbywa się na tych 
samych zasadach. 

Co więcej, przekształcenie przyniesie wymierne korzyści finansowe dla Gminy Brzesko, ponieważ 
na każde dziecko sześcioletnie w przedszkolu gmina otrzymuje wyższe dofinansowanie niż na 
dziecko w oddziale przedszkolnym. 

Organizacja placówki pozostanie taka sama – ten sam dyrektor, ta sama kadra, te same 
pomieszczenia – zmieni się jedynie forma organizacyjna, co ma na celu przede wszystkim lepsze 
i bardziej efektywne zarządzanie, a także oszczędności dla samorządu. 



 

28 
 

Analogiczna sytuacja dotyczy Bucza, gdzie działają również trzy oddziały przedszkolne, uczęszcza 
do nich 56 dzieci. 

Projekt uchwały został bardzo dobrze przygotowany, przez Panią dyrektor Urszulę Białkę, i 
wszyscy Państwo mieli możliwość szczegółowego zapoznania się z dokumentacją. 

Procedura jest jasna i nie budzi wątpliwości, dlatego prosi o przyjęcie obu uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Czy w związku z przedstawionym projektem, a 

właściwie dwoma projektami, są jakieś pytania ze strony Pań i Panów radnych? 

Nie widzi zgłoszeń. 

Zamyka dyskusję.  

 

 Głosowano w sprawie: 

przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Sterkowcu w 

Publiczne Przedszkole w Sterkowcu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Sterkowcu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Uchwała nr XV/112/2025 

 5) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Buczu  

w Publiczne Przedszkole w Buczu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Buczu. 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Burmistrz Brzeska Tomasz Latocha - Dokładnie projekt jest analogiczny, do poprzedniej 

uchwały. Tam, jak wspomniał,  różni się tylko ilością dzieci, również trzy oddziały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny Czy w związku z przedstawionym projektem, 

 są jakieś pytania ze strony Pań i Panów radnych? 

Nie widzi zgłoszeń. 

 Głosowano w sprawie: 

przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Buczu w 

Publiczne Przedszkole w Buczu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Buczu 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Uchwała nr XV/113/2025 została podjęta  

 6) uchylenia uchwały Nr XXXIII/348/2002 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 marca 2002 r. 

w sprawie ustalenia zasad pobierania i wysokości opłat z tytułu wydawania kserokopii lub 

innych form dokumentów związanych z wykonywaniem funkcji publicznych przez organy 

gminy i udostępnianiem informacji publicznej 

W dyskusji wzięli udział: 

- Sekretarz Gminy Stanisław Sułek -  uchwała, której tytuł właśnie Pan Przewodniczący odczytał, 

wiąże się z faktem, że obecnie obowiązujący akt prawny został uchwalony w 2002 roku. Już 

samo to świadczy o tym, że jego zapisy są nieaktualne i nieadekwatne do współczesnych realiów 

– chociażby ze względu na zawarte w nim opłaty za nagranie informacji na dyskietkę. 
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W dzisiejszych czasach wiele osób w naszym urzędzie nawet nie wie, co to jest dyskietka, a co 

więcej – opłaty są uiszczane w kasie Urzędu Miejskiego, która już nie funkcjonuje. 

W związku z tym konieczne jest uchwalenie nowej uchwały regulującej te kwestie. 

Jednakże w tym momencie nie podejmujemy nowej uchwały, ponieważ obecne zasady 

pobierania opłat są traktowane jako akt wewnętrzny i mogą zostać uregulowane w formie 

innego dokumentu. 

W najbliższym czasie zostanie wydane zarządzenie Burmistrza, które określi obowiązujące opłaty 

oraz formy udzielania informacji. 

 

- Radny Rady Miejskiej w Brzesku Bogusław Babicz - w nawiązaniu do tej uchwały zapytał, 

ponieważ w statucie mamy zapis, że zasady odpłatności za dokumenty wydawane przez urząd, 

reguluje odrębna uchwała rady miejskiej. Więc myślę, że tutaj należałoby też zastanowić się nad 

zmianami w statucie, zwłaszcza, że chyba na jednej z pierwszych sesji mówiliśmy też o pewnych 

sprzecznościach z ustawą w kwestii interpelacji i zapytań. Także prosiłbym, apelował, żeby jakieś 

prace nad zmianą statutu podjąć.  

 Sekretarz Gminy Stanisław Sułek - To oczywiście słuszna uwaga. 

Prace nad zmianą statutu są już w toku i myśli, że w najbliższych miesiącach zostanie Państwu 
przedstawiony pierwszy projekt tych zmian. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny - Czy w związku z przedstawionym projektem, są jakieś pytania 

ze strony Pań i Panów radnych? 

Nie widzi zgłoszeń. 

 

 Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały Nr XXXIII/348/2002 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 marca 2002 r. w 

sprawie ustalenia zasad pobierania i wysokości opłat z tytułu wydawania kserokopii lub innych 

form dokumentów związanych z wykonywaniem funkcji publicznych przez organy gminy i 

udostępnianiem informacji publicznej 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Adrian Zaleśny 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Uchwała nr XV/114/2025 została podjęta  

Ad. 11. Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny Kto z Pań i Panów radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzi zgłoszeń, zamknął punkt jedenasty. 

Ad. 12. Zapytania radnych. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny Kto z Pań i Panów radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzi zgłoszeń, zamknął punkt dwunasty. 

Ad.13. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny Kto z Pań i Panów przewodniczących oraz sołtysów chciałby 

zabrać głos? 

Nie widzi zgłoszeń, zamknął punkt trzynasty. 

Ad.14. Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny Kto z Pań i Panów radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzi zgłoszeń, zamknął punkt czternasty. 

Ad.15. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny 

formalnie zamknął obrady XV sesji Rady Miejskiej w Brzesku, która odbyła się 28 maja 2025 

roku. Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział w obradach, a także zaprosił 

do udziału w kolejnych posiedzeniach. 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Brzesku 

(-)mgr Adrian Zaleśny 

Przygotował(a): Inspektor Marta Kółkowska 


